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FV/ac 

 

 

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA PEL 

PLE DE L’AJUNTAMENT D’ALELLA 

 

IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 

Caràcter: ordinari 

Data: 30 d’octubre de 2014 

Horari: de les 19 h 35 min a les 20 h 40 min 

Lloc: Sala de Sessions de la Casa de la Vila 

 

ASSISTENTS 
 

Sr. Marc Almendro i Campillo, regidor (ERC-SxA-AM) 

Sr. José Bardes Conesa, regidor (Gd’A) 

Sr. Francisco Javier Berzosa Hergueta, regidor (PP) 

Sra. Ana Fernández i Amela, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sr. Andreu Francisco i Roger, alcalde-president (ERC-SxA-AM) 

Sr. Vicenç Llorca i Berrocal, regidor (CiU) 

Sra. Glòria Mans Cervantes, 3a tinent d’alcalde (PSC-PM) 

Sra. Mercè Marzo Gómez, regidora (Gd’A) 

Sra. Maria Isabel Nonell i Torras, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Rosa Rubio i Munné, regidora (CiU) 

Sr. Frederic Salas i Mañas, 2n tinent d’alcalde (ERC-SxA-AM) 

Sra. Maria Teresa Vilaró i Comas, regidora (ERC-SxA-AM) 

Sra. Cristina Xatart i Alzina, 1a tinent d’alcalde (CiU)  

 

Assistits pel sotasignat secretari general de la Corporació, Sr. Félix-José Valdés Conde. 
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Assisteix a la sessió l’Interventor de Fons accidental, Sr. Oriol Rivera Bertran. 

 

ORDRE DEL DIA 
 

1.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió extraordinària celebrada el dia 22 

de setembre de 2014. 

2.- Aprovació de l’esborrany de l’acta de la sessió ordinària celebrada el dia 25 de 

setembre de 2014. 

3.- Informe d’Intervenció i Tresoreria sobre compliment de terminis per al 

pagament d’obligacions pendents corresponent al tercer trimestre de 2014. 

4.- Proposta de l’Alcaldia sobre aprovació de l’expedient de modificació de crèdit 

núm. 17/2014. 

5.- Proposta de l’Alcaldia sobre modificació de l’Ordenança Fiscal núm. 1, 

reguladora de l’impost sobre béns immobles. 

6.-  Proposta de l’Alcaldia sobre modificació de l’Ordenança Fiscal núm. 2, 

reguladora de l’impost sobre vehicles de tracció mecànica. 

7.- Proposta de l’Alcaldia sobre modificació de l’Ordenança Fiscal núm. 6, 

reguladora de la taxa per expedició de documents administratius. 

8.- Proposta de l’Alcaldia sobre modificació de l’Ordenança Fiscal núm. 10, 

reguladora de la taxa per a la prestació del servei de gestió de residus 

municipal. 

9.- Proposta de la regidoria de Medi Ambient sobre adjudicació del contracte del 

servei municipal de recollida dels residus sòlids urbans d’Alella. 

10.- Proposta de la regidoria de Serveis Municipals sobre aprovació de l’expedient 

per a la contractació del servei de neteja viària. 

 

Precs i preguntes. 
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DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 

Al poble d’Alella, el dia 30 d’octubre de dos mil catorze, essent les 19 hores 35 minuts, a 

la Sala de Sessions de la Casa de la Vila i sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. alcalde, 

Andreu Francisco i Roger, es reuneix el Ple de l’Ajuntament en sessió pública ordinària. 

 

Constatada l’existència del quòrum necessari per a la seva vàlida constitució, l’alcalde 

obre la sessió i es passen a tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, recaient sobre 

aquests punts els acords que a continuació s’indiquen: 

 

 

1.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA 

CELEBRADA EL DIA 22 DE SETEMBRE DE 2014.- La Presidència sotmet a votació 

l’aprovació de l’acta de la sessió extraordinària de 22 de setembre de 2014, la qual  

s’aprova per unanimitat. 

 

2.- APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL 

DIA 25 DE SETEMBRE DE 2014.- La regidora Sra. Marzo manifesta que a la pàgina 21, 

línia 11, allà on diu “comenta que es van ser convocat” hauria de dir “comenta que es 

van convocar”. A la mateixa pàgina, a la línia 26, allà on diu “aleshores, d’anàlisi 

d’aquest 2013” hauria de dir “aleshores, de l’anàlisi d’aquest 2013”. 

 

 

La Presidència sotmet a votació l’aprovació de l’acta de la sessió ordinària de 25 de 

setembre de 2014, la qual  s’aprova per unanimitat amb les esmenes de la regidora Sra. 

Marzo. 

 

 

Arribat aquest punt i essent les 19 hores 40 minuts compareix a la sessió el regidor Sr. 

Bardes. 
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3.- INFORME D’INTERVENCIÓ I TRESORERIA SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE DE 

2014.- El Sr. alcalde ret compte de l’informe d’Intervenció i Tresoreria, el qual 

literalment diu: 

 

“INFORME 3r TRIMESTRE 2014 SOBRE COMPLIMENT DE TERMINIS PER AL 

PAGAMENT D’OBLIGACIONS PENDENTS. 

 

De conformitat amb allò establert a l'article 4 de la Llei 15/2010, de 5 de juliol, 

de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, en la qual s'estableixen 

mesures contra la morositat en les operacions comercials. 

 

NORMATIVA APLICABLE: 

- Llei 15/2010 en la qual s'estableixen operacions de lluita contra la morositat.  

- RDL 3/2011 Text Refós de la Llei de Contractes del sector públic. 

- RDL 1496/2003, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el reglament sobre les 

obligacions de facturació i es modifica el reglament de l'Impost sobre el Valor 

Afegit. 

-  RDL 4/2013, de 22 de febrer de 2013, en el qual s’estableix un nou còmput de 

terminis de pagament. 

 

Primer.- D'acord amb la Llei 15/2010, el registre de factures s'ha de configurar 

com un registre comptable auxiliar obligatori per les Entitats Locals. 

 

El compliment del termini en els pagaments és d'aplicació a tots els pagaments 

entre empreses i l'administració local segons el TRLCSP. També és aplicable a les 

factures o els documents justificatius que transcorreguts més de tres mesos des de 

la seva anotació en el registre de factures i no s'hagi tramitat l'expedient 

d'aprovació de la despesa i reconeixement de l'obligació o s'hagi justificat per 
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l'òrgan gestor l'absència de la seva tramitació en un mes des de la data d’entrada 

a l’esmentat  registre. 

 

Segon.- La Llei 15/2010 estableix com a terminis de pagament els següents: 

Dates Terminis ( a comptar des de l’ exp. de la cert. 
obres o registre entrada factures) 

7/7/2010 - 31/12/2010 55 dies 
1/1/2011 - 31/12/2011 50 dies 
1/1/2012 - 31/12/2012 40 dies 
1/1/2013 - endavant 30 dies 

 

La data de finalització del termini queda fixada per l’art. 4t de la Llei 4/2013, 

atès que cas d’haver-hi un procediment d’acceptació o comprovació per a la 

verificació de la conformitat en la recepció dels béns o serveis, aquest termini no 

podrà excedir de 30 dies naturals, llavors el termini de pagament serà de 30 dies 

després d’aquesta acceptació o verificació. 

 

Tercer.- Trimestralment s'haurà d'emetre informe sobre el compliment de terminis 

per al pagament de les obligacions que inclourà necessàriament nombre i quantia 

global d'obligacions pendents amb incompliment de termini. 

 

És a dir, s'hauran d'emetre el 31 de març, 30 de juny, 30 de setembre i 31 de 

desembre. 

 

Quart.- L’informe trimestral s'haurà de subjectar als següents tràmits: 

1.- Traslladar-lo al Ple. 

2.- Traslladar-lo a la Direcció General de Coordinació Financera amb les entitats 

locals com a òrgan competent del Ministeri d'Economia i Hisenda.  

3.- Traslladar-lo a la Direcció General de Política Financera de la Generalitat de 

Catalunya. 

4.- El Ple, en el termini de 15 dies de la sessió en la qual s'hagi debatut l’informe 

trimestral, publicarà un informe agregat de la relació de factures i documents 
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agrupats pel seu estat de tramitació, tot i que la llei no estableix la forma de 

publicitat específica. 

 

Cinquè.- S'acompanya Annex 1 que inclou: 

1.- Relació agrupada de pagaments realitzats en el trimestre. 

2.- Relació de factures o documents justificatius pendents de pagament al final 

del trimestre. 

3.- Relació d’interessos de demora pagats en el trimestre. 

4.- Relació de factures o documents justificatius que, al final del trimestre, hagin 

transcorregut més de tres mesos des de la seva anotació al registre de 

factures i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de reconeixement 

d’obligació. 

Totes aquestes dades  es trameten al Ministeri d’Economia i Hisenda.   

 

Sisè.- S’acompanya Annex 2 que inclou:  

 

Relació agrupada per nombre i import d’obligacions i pagaments segons el seu 

estat de tramitació. Dades que es trameten a TUTELA FINANCERA de la Generalitat 

de Catalunya.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que defineix, i abans amb l’interventor també comentaven que 

s’ha comunicat a Hisenda o Administracions Públiques, que estan en un termini de 

pagament en el tercer trimestre de 26 dies, per sota dels 30 legals. 

 

 

El Ple acorda quedar assabentat de l’Informe sobre el compliment de terminis per al 

pagament d’obligacions pendents corresponent al tercer trimestre del 2014. 
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4.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE APROVACIÓ DE L’EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE 

CRÈDIT NÚM. 17/2014.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual 

literalment diu: 

 

“ASSUMPTE: Modificació de crèdit  

Núm. expedient: 17/14  

 

Per poder atendre les despeses que es detallen a continuació,  per a les quals la 

consignació en el pressupost ordinari actual és insuficient, cal tramitar l’expedient 

de modificació de crèdit amb subjecció a les disposicions vigents.  

 

Vist que s'han examinat els crèdits de l'esmentat pressupost i que es poden reduir 

sense pertorbació del servei. 

 

Vist que les transferències proposades no afecten els crèdits ampliables, ni els 

crèdits extraordinaris atorgats en l’exercici.  

 

Vist que les partides que es proposa minorar no han estat incrementades mitjançant 

suplements o altres transferències. Tampoc procedeixen de crèdits incorporats com 

a conseqüència de romanents no compromesos procedents de pressupostos tancats, 

ni han estat objecte de cap minoració, com a conseqüència de transferències 

anteriors.  

 

Vist que no hi ha cap compromís de despesa que impedeixi la modificació de les 

partides que es proposa minorar.  

 

Vist que es compleixen l’article 180 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 

març, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, 

els articles 35 a 41 del Reial decret  500/1990 i l’article 7, 8 i 10 de les bases 

d’execució del pressupost. 
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Per tot això, aquesta Alcaldia proposa al Ple Municipal l’adopció dels següents 

acords: 

 

Primer.- Aprovar una modificació de crèdit relativa a un crèdit extraordinari, per 

import de 13.713,91 euros, entre les aplicacions que s’indiquen a continuació: 

 

Baixa de crèdits: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
05.929.27000 Despeses imprevistes  6.453,91 
10.430.22799 Campus Alimentació UB  7.260,00 

TOTAL   13.713,91 
 

A augmentar: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
21.920.72301 Campus Alimentació UB  7.260,00 
21.920.46201 Transferència Ajuntament Canet 

de Mar 
 

135,00 

01.920.46501 Conveni CCM (Pla d’ocupació)  6.318,91 
TOTAL   13.713,91 

 

Segon.- Aprovar una modificació de crèdit relativa a una transferència de crèdit, 

per import de 105.000,00 euros, entre les aplicacions que s’indiquen a 

continuació: 

 

A disminuir: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
05.929.27000 Despeses imprevistes  105.000,00 

TOTAL   105.000,00 
 

A augmentar: 

Aplicació Descripció Projecte Import 
19.330.62200 Projecte Casal d’Alella 2014/2/EDIFI/1 105.000,00 

TOTAL   105.000,00 
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Tercer.- Continuar la tramitació establerta a l’article 177 i 179 del Text refós de la 

Llei reguladora de les hisendes locals sotmetent l’esmentat expedient a informació 

pública per un termini de quinze dies hàbils en el Butlletí Oficial de la Província, 

perquè qualsevol persona interessada pugui formular-hi aquelles objeccions i 

suggeriments que estimi adients. 

 

Quart.- Considerar definitivament aprovat l’expedient en cas que no es formuli cap 

objecció ni suggeriment contra aquest expedient en el termini d’informació 

pública.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquesta modificació de crèdit, bàsicament té dos conceptes 

principals. Un que és la dotació, a càrrec de la partida de despeses imprevistes, de més 

recursos per al projecte del Casal, per tal de poder acabar de completar la partida per 

treure a concurs la redacció del projecte i poder fer les obres d’enderrocament del fins ara 

existent edifici del Casal. I aquí es fa una dotació de 105.000€ que se sumen als 

130.000€ que van incorporar-s’hi en el darrer Ple, si no li falla la memòria. I, després, 

uns canvis de moviments de partides, per un total de 13.700€, aproximadament, on es 

canvia de partides un conveni que tenen amb el Campus d’Alimentació de la Universitat 

de Barcelona, i unes transferències al Consell Comarcal per uns plans d’ocupació, i a 

l’Ajuntament de Canet de Mar per un acte que es va celebrar conjuntament per un grup 

d’ajuntaments de la comarca, a la ciutat de Barcelona, vinculats en els actes de 1714.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que sobre aquesta partida petita del conveni amb el 

Campus Alimentació UB, volia saber si es manté el concepte però passa d’una regidoria a 

una altra.  

 

El Sr. alcalde manifesta que el canvi principal és l’ajust del tipus de transferència que es 

farà, d’un grup 4, que seria per a despeses, a un grup 7, que seria per a inversions, i 

vinculat a l’adequació d’una sala d’anàlisi sensorial en el campus, que porta el nom del 

poble. Aquest és el canvi principal.  
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A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

Arribat aquest punt i essent les 19 hores 45 minuts compareix a la sessió la regidora Sra. 

Rubio. 

 

 

5.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 1, 

REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES.- El Sr. alcalde ret compte de la 

proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret 

Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el 

procediment per a l’aprovació i modificació de les Ordenances fiscals reguladores 

dels tributs locals. 

 

En el cas d’imposició de nous tributs, les Ordenances fiscals hauran d’aprovar-se 

simultàniament a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del 

text legal esmentat estableix que les Ordenances fiscals contindran com a mínim 

la determinació dels elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així 

com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 

 

Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de 

contenir la nova redacció dels preceptes afectats. 

 

La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta 

necessària, a fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la  Llei 
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58/2003, de 17 de desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir  

la doble funció de servir com a eina normativa fonamental de gestió dels tributs 

locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 

 

Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General 

Tributària, i  l’article 12  del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals 

possibiliten que les Entitats locals adaptin l’aplicació de la normativa tributària 

general al règim d’organització i funcionament propi de cada Entitat, previsió 

aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb les 

modificacions que s’escaiguin,  una Ordenança General, redactada a l’empara de 

l’article 106.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim 

Local. 

 

En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals 

municipals obeeixen al compliment de les previsions normatives esmentades 

anteriorment. 

 

Vistos els informes tècnic econòmics a què es refereix l’article 25  del text refós de 

la Llei reguladora de les Hisendes Locals, en els quals es posa de manifest el valor 

de mercat de la utilitat derivada de la utilització privativa o aprofitament especial 

del domini públic local en cadascú dels supòsits que originen la imposició de 

taxes o la modificació de les seves tarifes. 

 

 PROPOSTA DE L’ALCALDIA 

 

Es proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’article 7 de l’ordenança fiscal  

núm. 1, reguladora de l’impost sobre béns immobles, quedant redactat en els 

termes següents: 
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Article 7. Determinació de la quota, dels tipus impositius i el recàrrec 

1.- La quota íntegra de l’impost és el resultat d’aplicar a la base liquidable el tipus 

de gravamen. 

 

2.- El tipus de gravamen serà el 0’620 per cent quan es tracti de béns urbans i el 

0’70 per cent quan es tracti de béns rústics. 

 

3.- El tipus de gravamen aplicable als béns immobles de característiques especials 

serà l’ 1,3 per cent. 

 

4.- La quota líquida s’obtindrà minorant la quota íntegra en l’import de les 

bonificacions previstes en els articles 4 i 5 d’aquesta ordenança. 

 

Segon.-  Indicar que el text d’aquesta ordenança fiscal és coincident en tot allò 

que constitueix prescripció legal d’obligatòria i general aplicació amb el model 

aprovat per la Diputació de Barcelona i publicat al Butlletí Oficial de la Província 

de 30 de setembre de 2014. 

 

Tercer.- Exposar al públic aquest acord pel termini de 30 dies mitjançant la 

publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la Província i la seva 

col·locació al tauler d’anuncis de la Corporació, a l’efecte de la presentació de 

reclamacions o al·legacions, considerant-se l’acord elevat a definitiu en el supòsit 

que no se’n formulés cap en l’esmentat període. 

 

Quart.-  En el supòsit que no es formulessin reclamacions o al·legacions, publicar 

al Butlletí Oficial de la Província els acords elevats a definitius i el text íntegre de 

les modificacions aprovades, les quals entraran en vigor l’endemà de la publicació  

de l’acord definitiu en el BOP. 
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Això no obstant, el Ple municipal, amb el seu superior criteri, resoldrà.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que enguany , i com ja han vingut fent des de l’any 2013, tornen 

a adequar la quota de l’IBI, per tal d’abaixar la pressió fiscal respecte a aquest impost un 

2%. L’any 2013 varen abaixar l’IBI en un percentatge equivalent, i, a més,  varen abaixar 

un 20% el que era l’impost sobre vehicles de tracció mecànica i la taxa dels guals. L’any 

passat van abaixar un 1,5% el que era la quota de l’IBI. I aquest any abaixen un 2% més. 

Per tant, amb això i fruit que l’any 2012 l’Estat espanyol, a 31 de desembre, va obligar 

els ajuntaments a apujar el que era l’IBI, aquí un 10%, amb els diferents descensos que 

han anat fent d’aquesta pressió fiscal s’acosten als mateixos nivells, en termes monetaris, 

que hi havia l’any 2011. I aquesta reducció implicarà uns menys ingressos per a 

l’Ajuntament d’Alella, d’uns 94.000 o 95.000 euros.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que en el tema dels impostos municipals, des de Gent 

d’Alella porten varis exercicis demanant que es miri de racionalitzar al màxim la despesa 

per intentar també minorar en la butxaca dels ciutadans els costos de manteniment del 

seu ajuntament. Ells agraeixen l’esforç de contenció, o de reducció que es farà aquest 

any, que és un 2%. Que no és una gran quantitat. De fet, aquests 90.000€ és un 

percentatge molt petit del volum del pressupost municipal. Tot i així votaran 

favorablement aquest punt, en aquesta ocasió, però també significant que més enllà de 

mirar-se el melic, a vegades també convé fer una ullada, una vista de com ho fan altres 

ajuntaments, quina és la situació d’altres municipis. I, en aquest sentit, han mirat de fer 

un exercici senzill amb 25 ajuntaments que tenen característiques molt similars al 

d’Alella, ajuntaments que són de la mateixa comarca del Maresme o d’altres comarques, 

però que tenen per nivell de renda dels seus conciutadans, per població, per volum de 

pressupost, doncs números molt similars als seus. I aquesta selecció d’ajuntaments no 

l’han fet per buscar que els beneficiés els seus arguments ni els seus números. Sinó que 

han fet una cosa molt senzilla, que ha estat agafar la relació d’ajuntaments del S.I.E.M. 

de la Diputació de Barcelona, que estipula quins són aquests ajuntaments comparables, i 

posar-ne també alguns molts propers a la seva realitat perquè són municipis veïns al seu, 
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sempre entenent que són de característiques similars. I, aleshores, avui, tot i que no ho 

fa habitualment, els ensenyarà la gràfica del que dóna aquest exercici. I per no jugar 

amb avantatge, els agradaria passar-los una còpia que, per temes d’estalvi no ha 

aconseguit imprimir correctament, però que l’alcalde podrà tenir aquí les dades. En 

aquest gràfic el que tenen és que el seu ajuntament, el d’Alella, els seus ingressos, en un 

62% provenen d’aquests ingressos directes i indirectes. No necessita que l’Ajuntament 

d’Alella, no estan demanant que es posi en el nivell d’altres ajuntaments que estan sobre 

els 30 i escaig per cent, el 40 o el 50, però aquesta gràfica el que sí els dóna és una 

visió, en aquest moment, exclusivament del que seria l’origen de la font del seus 

ingressos. I s’hi poden fer les lectures que es vulguin. Les transferències de corrents són 

les que són, en gran part no depenen d’ells, és evident, més enllà del que siguin les 

subvencions, que aquest ajuntament amb més o menys proactivitat pugui demanar. Però 

on sí tenen la capacitat de fer normativa, i les fan, en aquest exercici d’aprovació de les 

ordenances fiscals, doncs és quan fixen les seves taxes, els seus impostos directes i 

indirectes. Pretén fer només una aportació constructiva i en la mesura del possible si ho 

tenen a bé, analitzable en més profunditat quan ho considerin.  

 

El Sr. alcalde manifesta que per la referència que feia abans la regidora Sra. Marzo per a 

la racionalització de la despesa, aquest Ajuntament ha fet, com segurament la majoria, 

un esforç aquests darrers anys per tal d’anar ajustant el que és la despesa, i, per tant, 

millorant-ne l’eficiència. Recorda que, pel camí, tots plegats van tenir un augment de 

l’IVA del 18 al 21% que els va incrementar un 3% el que eren les despeses corrents de 

l’Ajuntament, que tenen un percentatge molt alt. I, com a ens local, o com a 

administració, són com un ciutadà que no es pot deduir aquest IVA. I això ha hagut de 

fer que haguessin d’anar afinant més la punta. Són uns dels pocs ajuntaments d’aquest 

país que està abaixant la pressió fiscal, i més consecutivament aquests darrers tres anys. 

I també es pot mirar l’entorn, què és el que fan o poden fer els altres municipis. També 

tenen una línia d’ajuts que varen encetar l’any passat, i que ara aquest mes de novembre 

també s’obrirà la convocatòria, d’ajuts per a col·lectius específics vinculat en el que seria 

l’impost sobre béns immobles, com a mínim, com a referència de l’impost sobre béns 
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immobles a Alella, per a col·lectius de gent gran, joves, famílies monoparentals i 

nombroses. Per tant, hi ha una política activa d’ajust en la despesa i d’intent d’ajust 

també en el que és la pressió fiscal sobre els veïns. Aquesta gràfica que ensenya la 

regidora Sra. Marzo està molt bé, però, és clar, en aquests impostos directes i indirectes 

també hi ha el que serien les plusvàlues i els impostos de construcció, que s’hauria de 

veure exactament quin percentatge tenen i que són impostos que són específics i que no 

afecten en el dia a dia dels ciutadans. I després, amb les taxes, que bàsicament és la de 

la brossa, sí que segurament requereix una anàlisi. Hi ha el grup comparatiu del SIEM i 

en funció de la xifra o de la dada que ells busquin, doncs aquesta pressió fiscal, en 

termes monetaris o corrents, podria ser una. En funció del poder de renda familiar o de 

renda dels veïns del municipi fa que sigui més que comparable amb molts ajuntaments. 

En qualsevol cas, des d’aquest govern, hi ha hagut aquesta actuació al llarg d’aquests tres 

anys, i no només d’aquests tres anys sinó que fa un bon grapat d’anys, com deien, 

d’intentar ajustar els ingressos. Tenint en compte que són un municipi, a diferència d’uns 

quants d’aquests ajuntaments, que no disposen, triat com a opció fins a la data, de 

polígons industrials, i, per tant, d’ingressos que puguin venir d’empreses o d’IAEs, tant 

sigui d’IBIs o d’IAEs de polígons industrials, que els dóna una qualitat de poble, però que 

això, d’alguna manera, s’ha de poder compensar. Però, en qualsevol cas, sap que respecte 

dels percentatges i les xifres, el debat pot ser etern i ben divers.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que sobre els esforços que aquest Ajuntament ha fet 

amb les abaixades dels impostos, no comparteix que siguin tan continuats en el temps ni 

que vinguin de tan llarg. Pensa que determinats anys han fet increments i apujades dels 

impostos molt forts. I només en els últims dos o tres anys s’ha produït aquesta 

congelació, en ocasions, i alguna vegada davallada. Si no fos així, no tindrien uns dels 

IBIs més cars i no serien un dels municipis que més paguen. I, d’altra banda, sobre el 

tema de les bonificacions, també han vist que, a vegades, són les que són, no sempre 

estan tan informades o ben comunicades, com perquè tothom s’hi aculli. I en algunes 

ocasions, les quantitats de les que estan parlant són realment petites comparades amb el 

que significa l’IBI. Malgrat l’explicació del Sr. alcalde sobre les taxes i les diferències, i 
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etcètera, l’IBI no deixa de ser el 80% del pes del que és aquesta imposició. Per tant, 

reitera el seu oferiment que puguin treballar en base a mirar de minorar aquesta pressió 

sobre els ciutadans. Que, el cap i a la fi, el que acaba deixant és més renda disponible 

per a consum. I això combinat amb polítiques d’increment de promoció del comerç local, 

pot ajudar també, directament, a millorar la situació del poble. Aquest és el seu parer, i, 

lògicament, poden estar més o menys encertats. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

6.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 2, 

REGULADORA DE L’IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA.- El Sr. alcalde ret 

compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret 

Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el 

procediment per a l’aprovació i modificació de les Ordenances fiscals reguladores 

dels tributs locals. 

 

En el cas d’imposició de nous tributs, les Ordenances fiscals hauran d’aprovar-se 

simultàniament a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del 

text legal esmentat estableix que les Ordenances fiscals contindran com a mínim 

la determinació dels elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així 

com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 

 

Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de 

contenir la nova redacció dels preceptes afectats. 
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La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta 

necessària a fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la  Llei 

58/2003, de 17 de desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir  

la doble funció de servir com a eina normativa fonamental de gestió dels tributs 

locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 

 

Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General 

Tributària, i  l’article 12  del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals 

possibiliten que les Entitats locals adaptin l’aplicació de la normativa tributària 

general al règim d’organització i funcionament propi de cada Entitat, previsió 

aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb les 

modificacions que s’escaiguin,  una Ordenança General, redactada a l’empara de 

l’article 106.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim 

Local. 

 

En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals 

municipals obeeixen, al compliment de les previsions normatives esmentades 

anteriorment. 

 

Vistos els informes tècnic econòmics a què es refereix l’article 25  del text refós de 

la Llei reguladora de les Hisendes Locals, en els quals es posa de manifest el valor 

de mercat de la utilitat derivada de la utilització privativa o aprofitament especial 

del domini públic local en cadascú dels supòsits que originen la imposició de 

taxes o la modificació de les seves tarifes. 

 

 PROPOSTA DE L’ALCALDIA 

 

Es proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 
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Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’article 5 de l’ordenança fiscal  

núm. 2, reguladora de l’impost sobre vehicles de tracció mecànica, quedant 

redactat en els termes següents: 

 

Article 5. Beneficis fiscals de concessió potestativa i quantia variables 

 

1.- S’aplicarà una bonificació del 100% de la quota de l’impost per raó dels anys 

d’antiguitat igual o superior a 25 anys. 

 

Els anys d’antiguitat es comptaran des de la data de fabricació, i si aquesta no es 

coneguda des de la data de la seva primera matriculació i, en defecte d’aquesta, 

des de la data en la qual es va deixar de fabricar el model o variant. 

 

Per poder gaudir de la bonificació els titulars dels vehicles històrics o de 

col·lecció hauran d’acreditar els següents requisits: 

 

a) Aportar fitxa tècnica del vehicle 

 

2.- Els vehicles que estiguin homologats de fàbrica, o els elèctrics, híbrids o 

bimodals que incorporin dispositius catalitzadors adequats a la seva classe o 

model degudament acreditats en la fitxa tècnica del vehicle o altre document que 

acrediti tal extrem, expedit a l’efecte, que no emetin o redueixin les emissions 

contaminants tindran les següents bonificacions: 

 

a) El 50 per 100 de bonificació de la quota dels vehicles que les emissions de 

CO2 es situïn per sota dels 130 grams per km.  

b) El 75 per 100 de bonificació de la quota dels vehicles que les emissions de 

CO2 es situïn  a 0 grams per km. 
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Segon.-  Indicar que el text d’aquesta ordenança fiscal és coincident en tot allò 

que constitueix prescripció legal d’obligatòria i general aplicació amb el model 

aprovat per la Diputació de Barcelona i publicat al Butlletí Oficial de la Província 

de 30 de setembre de 2014. 

 

Tercer.- Exposar al públic aquest acord pel termini de 30 dies mitjançant la 

publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la Província i la seva 

col·locació al tauler d’anuncis de la Corporació, a l’efecte de la presentació de 

reclamacions o al·legacions, considerant-se l’acord elevat a definitiu en el supòsit 

que no se’n formulés cap en l’esmentat període. 

 

Quart.-  En el supòsit que no es formulessin reclamacions o al·legacions, publicar 

al Butlletí Oficial de la Província els acords elevats a definitius i el text íntegre de 

les modificacions aprovades, les quals entraran en vigor l’endemà de la publicació  

de l’acord definitiu en el BOP. 

 

Això no obstant, el Ple municipal, amb el seu superior criteri, resoldrà.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquí, com ja deia, l’any 2013 varen abaixar un 20% l’impost 

sobre els vehicles. Aquest sí que és un dels impostos comparativament més baixos de 

tota la província, comparativament amb els pobles i ciutats del seu entorn. Fins ara 

aplicaven un 50% de bonificació al vehicles antics de més de 25 anys i un 50% a vehicles 

de baixes emissions o poc contaminants. La proposta per aquest any és apujar fins al 

100% la bonificació als vehicles antics, que és el màxim permès. I després, portar fins al 

75%, que és el màxim permès per la llei, el que seria l’impost per als vehicles elèctrics, 

que són pocs, però que entenen que han de tenir la màxima bonificació. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 
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7.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 6, 

REGULADORA DE LA TAXA PER EXPEDICIÓ DE DOCUMENTS ADMINISTRATIUS.- El Sr. 

alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment diu: 

 

“El text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial Decret 

Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el 

procediment per a l’aprovació i modificació de les Ordenances fiscals reguladores 

dels tributs locals. 

 

En el cas d’imposició de nous tributs, les Ordenances fiscals hauran d’aprovar-se 

simultàniament a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del 

text legal esmentat estableix que les Ordenances fiscals contindran com a mínim 

la determinació dels elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així 

com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 

 

Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de 

contenir la nova redacció dels preceptes afectats. 

 

La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta 

necessària, a fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la  Llei 

58/2003, de 17 de desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir  

la doble funció de servir com a eina normativa fonamental de gestió dels tributs 

locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 

 

Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General 

Tributària, i  l’article 12  del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals 

possibiliten que les Entitats locals adaptin l’aplicació de la normativa tributària 

general al règim d’organització i funcionament propi de cada Entitat, previsió 
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aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb les 

modificacions que s’escaiguin,  una Ordenança General, redactada a l’empara de 

l’article 106.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim 

Local. 

 

En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals 

municipals obeeixen, al compliment de les previsions normatives esmentades 

anteriorment. 

 

Vistos els informes tècnic econòmics a què es refereix l’article 25 del text refós de 

la Llei reguladora de les Hisendes Locals, en els quals es posa de manifest el valor 

de mercat de la utilitat derivada de la utilització privativa o aprofitament especial 

del domini públic local en cadascú dels supòsits que originen la imposició de 

taxes o la modificació de les seves tarifes. 

 

 PROPOSTA DE L’ALCALDIA 

 

 Es proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’article 6, epígraf 4t de 

l’ordenança fiscal núm. 6, reguladora de la taxa per expedició de documents 

administratius, quedant redactat en els termes següents: 

 

Article 6. Quota tributària 

Epígraf 4t. Altres expedients o documents 

9. Per cada exemplar de la normativa del Pla General d’Ordenació .................................. 25,00 
10. Per cada exemplar en suport CD-ROM, de la Norm. del Pla Gral. d’Orden ....................... 20,00 
11. Per cada exemplar de la normativa fiscal ................................................................ 18,00 
12. Per cada exemplar, en suport CD-ROM, de la normativa fiscal ..................................... 13,00 
13. Per cada exemplar d’informes tècnics realitzats per part de la Policia Local  
    (atestats accidents de trànsit) .............................................................................. 90,00 

14. Per cada exemplar d’altres informes tècnics realitzats per part de la Policia Local .......... 20,00 
15. Per cada exemplar, en suport CD-ROM, de qualsevol altra documentació municipal .......... 6,00 
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16. Llicència per a la tinença i la conducció d’animals potencialment perillosos ................. 20,00 
17. Expedició de la targeta de tinença d’armes ............................................................. 20,00 

 

Segon.-  Indicar que el text d’aquesta ordenança fiscal és coincident en tot allò 

que constitueix prescripció legal d’obligatòria i general aplicació amb el model 

aprovat per la Diputació de Barcelona i publicat al Butlletí Oficial de la Província 

de 30 de setembre de 2014. 

 

Tercer.- Exposar al públic aquest acord pel termini de 30 dies mitjançant la 

publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la Província i la seva 

col·locació al tauler d’anuncis de la Corporació, a l’efecte de la presentació de 

reclamacions o al·legacions, considerant-se l’acord elevat a definitiu en el supòsit 

que no se’n formulés cap en l’esmentat període. 

 

Quart.-  En el supòsit que no es formulessin reclamacions o al·legacions, publicar 

al Butlletí Oficial de la Província els acords elevats a definitius i el text íntegre de 

les modificacions aprovades, les quals entraran en vigor l’endemà de la publicació  

de l’acord definitiu en el BOP . 

 

Això no obstant, el Ple municipal, amb el seu superior criteri, resoldrà.” 

 

 

El Sr. alcalde manifesta que aquí l’únic que es fa és incorporar una línia que és el preu 

per als informes tècnics que elabora la Policia Local, a petició expressa i que requereix 

unes tasques especials per part de la Policia, a petició d’algun ciutadà o d’algun veí. Es 

fixa un preu de 20€ que, evidentment, és més simbòlic que no pas el que comporta de 

feina per part del personal de la Policia Local. Recorda que existeix un preu especial pel 

que fa als informes vinculats a accidents de trànsit per un import de 90€. 
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A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

8.- PROPOSTA DE L’ALCALDIA SOBRE MODIFICACIÓ DE L’ORDENANÇA FISCAL NÚM. 10, 

REGULADORA DE LA TAXA PER A LA PRESTACIÓ DEL SERVEI DE GESTIÓ DE RESIDUS 

MUNICIPAL.- El Sr. alcalde ret compte de la proposta de l’Alcaldia, la qual literalment 

diu: 

 

“El  text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals,  aprovat pel Reial Decret 

Legislatiu 2/2004, de 5 de març,  estableix en els seus articles 15 a 19 el 

procediment per a l’aprovació i modificació de les Ordenances fiscals reguladores 

dels tributs locals. 

 

En el cas d’imposició de nous tributs, les Ordenances fiscals hauran d’aprovar-se 

simultàniament a l’adopció dels respectius acords d’imposició. L’article 16.1 del 

text legal esmentat estableix que les Ordenances fiscals contindran com a mínim 

la determinació dels elements tributaris, el règim de declaració i d’ingrés, així 

com les dates d’aprovació i d’inici de la seva aplicació. 

 

Quan es modifiquen les Ordenances fiscals, els acords de modificació hauran de 

contenir la nova redacció dels preceptes afectats. 

 

La publicació dels textos actualitzats de les ordenances fiscals municipals resulta 

necessària, a fi de donar compliment al que estableix l’article 85 de la  Llei 

58/2003, de 17 de desembre, General Tributària, ja que aquestes han de complir  

la doble funció de servir com a eina normativa fonamental de gestió dels tributs 

locals i alhora comunicació informativa amb els ciutadans. 
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Així mateix, la Disposició addicional quarta, apartat 3, de la Llei General 

Tributària, i  l’article 12  del text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals 

possibiliten que les Entitats locals adaptin l’aplicació de la normativa tributària 

general al règim d’organització i funcionament propi de cada Entitat, previsió 

aquesta que justifica la proposta d’aprovar i mantenir actualitzada, amb les 

modificacions que s’escaiguin,  una Ordenança General, redactada a l’empara de 

l’article 106.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim 

Local. 

 

En aquest sentit, les modificacions introduïdes als textos de les ordenances fiscals 

municipals obeeixen, al compliment de les previsions normatives esmentades 

anteriorment. 

 

Vistos els informes tècnic econòmics a què es refereix l’article 25  del text refós de 

la Llei reguladora de les Hisendes Locals, en els quals es posa de manifest el valor 

de mercat de la utilitat derivada de la utilització privativa o aprofitament especial 

del domini públic local en cadascú dels supòsits que originen la imposició de 

taxes o la modificació de les seves tarifes. 

 

 PROPOSTA DE L’ALCALDIA 

 

Es proposa al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

Primer.- Aprovar provisionalment la modificació de l’article 5 de l’ordenança fiscal  

núm. 10, reguladora de la taxa per la prestació del servei de gestió de residus 

municipal, quedant redactat en els termes següents: 

 

Article 5. La quota tributària 

La taxa s’aplicarà la tarifa següent: 

1.1. Habitatges:        Tarifa 
Per cada habitatge (s’entén per habitatge el que 0.117% del valor cadastral. 
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es      destina a domicili particular de caràcter 
familiar). 
Al habitatges que no figurin al padró de l’impost 
sobre béns immobles. 

Una tarifa estàndard que suposi el 
150% de la tarifa mínima. 

Es fixa una quota mínima de 55 EUR.  
Es fixa una tarifa màxima de 250 EUR.  

 

Tipus reduïts aplicables a la tarifa  

 

A) Reducció del 10% a la tarifa per col·laborar en la selecció de la matèria 

orgànica. 

 

Aplicable la quota dels habitatges que retirin de les dependències municipals els 

paquets de bosses biodegradables necessàries per a la correcte gestió de la form, 

que gratuïtament  dispensarà l’ajuntament, per gaudir d’aquesta reducció cal 

haver respost a totes les convocatòries de lliurament realitzades fins a l’exercici 

immediatament anterior. (només aplicable a la tarifa 1.1). 

 

B) Reducció del 20% a la tarifa per la gestió pròpia de la fracció orgànica. 

 

Aplicable la quota dels habitatges que integrats a la xarxa de compostatge casolà 

reconegut per l’ajuntament, prèvia inspecció municipal. L’interessat haurà de 

sol·licita la seva integració en la xarxa expressament i en temps suficient a traves 

de la corresponent instància. 

 

C) Reducció del 10% a la tarifa per 6-9 aportacions a la deixalleria. 

 

Aplicable la quota dels habitatges que acreditin entre 6 i 9 entrades de residus a 

la deixalleria mancomunada, en el període d’una any (12 mesos) compres entre el 

1 d’octubre i el 30 de setembre de l’exercici fiscal anterior a la seva meritació. 

 

D) Reducció del 20% a la tarifa per 10 o més aportacions a la deixalleria. 
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Aplicable la quota dels habitatges que acreditin 10 o més entrades de residus a la 

deixalleria mancomunada, en el període d’una any (12 mesos) compres entre el 1 

d’octubre i el 30 de setembre de l’exercici fiscal anterior a la seva meritació. 

 

E) Reducció de 16 EUR a la tarifa per a tots el que s’hagin acollit a qualsevol tipus 

reduïts A) B) C), pel cànon de retorn de la form. 

 

Les reduccions tenen caràcter acumulatiu. 

 

2.1 S’aplicarà una exempció de la taxa per la prestació del servei en habitatges 

quan s’acrediti que els ingressos familiars no superen l’import del salari mínim 

interprofessional, així com els jubilats i els pensionistes, quan els seus ingressos 

no ultrapassin el SMI acreditant-ho mitjançant certificat de la renda expedit per 

l’Agència Estatal d’Administració Tributària (AEAT).  

 

2.2 També es podrà declarar l’exempció de la taxa als habitatges als que es doni la 

circumstància que la suma de la totalitat dels ingressos dels familiars de la unitat 

que convisquin, dividida pel nombre de persones que integren la unitat familiar 

no ultrapassi el SMI. 

 

Segon.-  Indicar que el text d’aquesta ordenança fiscal és coincident en tot allò 

que constitueix prescripció legal d’obligatòria i general aplicació amb el model 

aprovat per la Diputació de Barcelona i publicat al Butlletí Oficial de la Província 

de 30 de setembre de 2014. 

 

Tercer.- Exposar al públic aquest acord pel termini de 30 dies mitjançant la 

publicació de l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la Província i la seva 

col·locació al tauler d’anuncis de la Corporació, a l’efecte de la presentació de 

reclamacions o al·legacions, considerant-se l’acord elevat a definitiu en el supòsit 

que no se’n formulés cap en l’esmentat període. 
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Quart.-  En el supòsit que no es formulessin reclamacions o al·legacions, publicar 

al Butlletí Oficial de la Província els acords elevats a definitius i el text íntegre de 

les modificacions aprovades, les quals entraran en vigor l’endemà de la publicació  

de l’acord definitiu en el BOP . 

 

Això no obstant, el Ple municipal, amb el seu superior criteri, resoldrà.” 

 

El Sr. alcalde manifesta que aprofita per recordar que aquesta taxa té el mateix preu des 

de l’any 2005 i que no s’ha modificat en cap cas sobre el que s’aplica en bonificacions de 

fins el 50% i una reducció fixa de 16€ per a qualsevol veí que faci alguna de les tres 

accions de millor gestió dels residus. Aquí, el que s’introdueixen són dues millores per 

acabar d’aclarir uns conceptes que podrien donar lloc a confusió per part de la 

ciutadania, i després per la seva gestió per part de l’Organisme de Gestió Tributària 

respecte d’un certificat a l’hora de poder demanar unes bonificacions i després ajustant i 

aclarint uns termes per a aquelles finques que no tinguin allò un IBI que provingui de 

l’any anterior. 

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

Arribat aquest punt i essent les 20 hores compareix a la sessió el regidor Sr. Berzosa. 

 

 

9.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE MEDI AMBIENT SOBRE ADJUDICACIÓ DEL 

CONTRACTE DEL SERVEI MUNICIPAL DE RECOLLIDA DELS RESIDUS SÒLIDS URBANS 

D’ALELLA.- El regidor Sr. Almendro ret compte de la proposta de la regidoria de Medi 

Ambient, la qual literalment diu: 
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“Vist l’expedient de contractació del servei municipal de recollida dels residus 

sòlids urbans d’Alella, subjecte a regulació harmonitzada, mitjançant tramitació 

ordinària, i procediment obert amb l'aplicació de més d'un criteri de valoració, 

expedient 22/2014. 

 

Vistes les actes de la Mesa de Contractació, en sessions celebrades els dies 16, 22 

i 29 de setembre, i 8 i 13 d’octubre de 2014, així com el quadre de valoració 

annex I, sobre els criteris que depenen d’un judici de valor i els criteris avaluables 

de forma automàtica, i la proposta d’adjudicació que figura en l’acta de 13 

d’octubre de 2014 a favor de l’empresa l’ARCA DEL MARESME EMPRESA D'INSERCIÓ, 

S.L.L., amb CIF B-61517439.   

 

Atès que l’empresa l’ARCA DEL MARESME EMPRESA D'INSERCIÓ, S.L.L. ha dipositat 

la garantia definitiva per import de 25.500,85€ (vint-i-cinc mil cinc-cents euros 

amb vuitanta-cinc cèntims) i aportat la documentació requerida d’acord amb els 

punts 1.17) i 1.31) del plec de clàusules administratives particulars que regeixen 

aquest contracte de serveis. 

 

Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa celebrada el dia 23 

d’octubre de 2014. 

 

Aquesta regidoria proposta al Ple municipal l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.- Adjudicar a l’empresa ARCA DEL MARESME EMPRESA D'INSERCIÓ, S.L.L., 

amb CIF B-61517439, el contracte del servei municipal de recollida dels residus 

sòlids urbans d’Alella, per un import anual de 510.017,00€ (cinc-cents deu mil 

disset euros) més 51.001,70€ (cinquanta-un mil un euros amb setanta cèntims) 

en concepte del 10% d’IVA, amb subjecció als plecs de clàusules administratives i 
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tècniques particulars que regeixen aquest contracte, així com amb la seva 

proposta aportada. 

 

SEGON.- Disposar a favor de l’empresa ARCA DEL MARESME EMPRESA D'INSERCIÓ, 

S.L.L., amb CIF B-61517439, una despesa anual de 510.017,00€ (cinc-cents deu 

mil disset euros) més 51.001,70€ (cinquanta-un mil un euros amb setanta 

cèntims) en concepte del 10% d’IVA, amb càrrec a l’aplicació pressupostària 

07.162.22700, per a cadascuna de les anualitats 2015, 2016, 2017 i 2018, d’acord 

amb el que estableix l’article 174 del Text refós de la Llei reguladora de les 

hisendes locals, aprovat pel Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 març.  

 

TERCER.- Comunicar a l’empresa ARCA DEL MARESME EMPRESA D'INSERCIÓ, S.L.L. 

que haurà de concórrer a formalitzar el contracte quan se’l requereixi, en el 

benentès que l’esmentada formalització no es produirà abans del transcurs dels 15 

dies hàbils següents a la remissió d’aquest acord d’adjudicació a les empreses 

licitadores.  

 

QUART.-  Notificar l’acord d’adjudicació del contracte a les empreses que han pres 

part en el procediment de contractació, junt amb el quadre de valoració annex I. 

 

CINQUÈ.- Publicar l’adjudicació del contracte en el perfil del contractant de 

l’Ajuntament d’Alella, i comunicar-ho a la Comissió Europea als efectes previstos a 

l’article 154.3 del TRLCSP. 

 

SISÈ.- Publicar la formalització del contracte en el perfil del contractant de 

l’Ajuntament d’Alella, en el Diari Oficial de la Unió Europea, en el Butlletí Oficial 

de l’Estat, en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, i en el Diari Oficial 

de la Generalitat de Catalunya.” 
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La Presidència obre la deliberació i el regidor Sr. Almendro manifesta que, com 

recordaran, i si no s’erra, va ser en el Ple del mes de juliol que van aprovar treure a 

licitació el nou servei de recollida i de gestió dels residus sòlids urbans. De fet, havia 

acabat el darrer contracte a finals de febrer de l’any 2014, i avui el que porten a Ple és 

l’aprovació de l’adjudicació. Van explicar-ho abastament també a la Comissió Informativa, 

i, per tant, amb tota la resta d’electes, però repetirà alguns dels fets que s’han produït al 

llarg d’aquest procés de licitació que consideren que són importants, i donat que és el 

contracte més gran de serveis que contracta l’Ajuntament d’Alella. Després d’aprovar 

treure’l a licitació, al llarg del mes de setembre es van produint les obertures dels sobres 

de les diferents propostes. Es van presentar tres propostes: Cespa, Arca, que és la que 

actualment realitza aquest servei, i Servitransfer. Aquestes tres empreses complien amb 

l’obertura del sobre 1 i, per tant, les característiques tècniques i administratives que 

havien de complir. Amb l’obertura del sobre 2 es presentava les propostes tècniques que 

ofertaven aquestes empreses. De l’anàlisi d’aquest sobre es va detectar per part del tècnic 

de l’Ajuntament que es produïen uns incompliments, en aquest cas dos incompliments 

del que són els plecs, i, per tant, de les condicions, més col·loquialment, el terreny de 

joc, fins i tot entre empreses d’aquesta licitació. I, per tant, hi havia una de les 

empreses, Cespa, que es va aprovar per Mesa de Contractació, que quedava fora del 

procés per no complir amb els plecs que s’havien aprovat per aquest Ple. Posteriorment es 

va obrir el sobre 3, que és el que porta les ofertes econòmiques i les  millores de 

contingut també econòmic o automàtic. I de l’anàlisi d’aquestes propostes, de les dues 

empreses que quedaven, Arca i Servitransfer, es va detectar novament, per part del tècnic 

municipal, que hi havia una de les dues empreses que incomplia, novament, els plecs, en 

aquest cas per l’obertura del sobre 3. D’acord amb això, es va haver d’acordar deixar fora 

una de les dues empreses que encara quedaven vives, que era Servitransfer. Per tant, 

únicament arribava al final del trajecte de la licitació l’empresa Arca, i que, en el Ple 

d’avui, es fa la proposta d’adjudicació  a favor d’aquesta empresa. Com a resum, creu que 

tot i les incidències en el procés, no deixen de ser coses que poden passar. Però tret 

d’aquest procés de licitació, creuen que és un nou servei molt positiu  per al municipi i hi 

incorpora coses molt importants. Recorda el que ja va explicar, però, entre altres, 
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recuperar la gestió o assumir per primera vegada la gestió de les cinc fraccions per part 

de l‘Ajuntament. Suposa també incrementar freqüències de recollida d’alguns d’aquests 

serveis, incorporar en aquest mateix concurs tota una sèrie de despeses o altres 

conceptes que quedaven fora del concurs i que s’integren tot en aquest mateix concurs. 

Suposa també una sèrie d’inversions importants, com pot ser l’adquisició d’un segon 

vehicle, la substitució de tots els contenidors del municipi o la configuració que en tots 

els punts on hi hagi contenidors hi haurà les cinc fraccions. Això, òbviament suposa una 

reorganització del que tenien actualment. Però creuen que d’aquesta manera faciliten al 

ciutadà el fet de poder separar correctament els seus residus. I, per tant, això suposa un 

benefici directe per al ciutadà, més enllà de per conceptes medi ambientals que també, 

però també des d’un punt de vista econòmic pot suposar que aquesta bona separació 

redueixi costos de tractament de residus, i, fins i tot, suposi uns majors ingressos del 

retorn del tractament d’alguns d’aquests residus com poden ser envasos, o cartrons, o 

vidre, o fins i tot orgànica, a través de la subvenció que reben de la Generalitat per la 

bona separació. A part d’això, també suposen inversions a nivell d’obra d’adequació de les 

zones on hi ha els contenidors, avançant cap a un model també en què a la majoria de 

llocs podran tenir els contenidors amb abraçadores, és a dir, amb el sistema de fixació a 

la via pública, i, per tant, amb una major seguretat, així com en algun dels casos 

incorporant-hi aquests tancats de fusta que han començat a introduir i que estendrien en 

aquells casos, sobretot, en què pot tenir un major impacte visual o en què així es 

recomana a través dels estudis previs que s’han anat fent. Aquest és un resum així per 

sobre d’un concurs molt important. S’acaba fixant un cost anual per aquest concurs de 

565.000€. Estan en un concurs de 4 anys més dos anys més de possibles pròrrogues. Creu 

que és un motiu d’avançar cap a una millor gestió més eficaç i cap a un sosteniment del 

tractament de residus. Com deien, creu en el Ple de juliol, no es poden enganyar perquè 

els residus existeixen, els creen tots ells, i, per tant, s’han de fer càrrec de la seva 

recollida, gestió i tractament. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que en el seu moment van celebrar la posada en marxa 

d’aquest concurs i, a més, van valorar abastament les millores que suposarà per al poble 
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d’Alella, que són molt moltes, ara les comentava el regidor Sr. Almendro. En termes 

d’estalvi no va quedar tan clar, perquè el contracte incrementa el que havien pagat fins 

ara, però han de veure els estalvis que es poden produir amb el reciclatge o amb el 

tractament d’algunes fraccions. No està demostrat, no es pot saber en aquests moments 

el que representarà en la factura  global del cost del servei. Però, ella, avui el que volia 

era preguntar dues coses. Una té a veure amb la proposta que ells van fer el mes de 

juliol, de si hi havia la possibilitat de destinar una part dels diners que la contracta té 

prevista en temes de comunicació amb algun sistema d’informació a la ciutadania més 

participatiu, que poguessin valorar per barris o per nuclis les ubicacions abans de la seva 

implementació o implantació. I, en segon lloc, demanar, i potser és un tema tècnic i se li 

escapa, doncs l’ha plagut molt veure que el regidor Berzosa ha format part de la Mesa de 

Contractació, i no han tingut o no li consta però potser ha pogut perdre la invitació 

perquè el grup de Gent d’Alella pogués participar a la Mesa de Contractació. Entén la idea 

que hi hagués un regidor de l’oposició en les Meses, en aquests grans concursos, però ells 

no han pogut opinar de si hi volien o no estar. El regidor Sr. Berzosa és de l’oposició, 

però ells, de Gent d’Alella, en són dos, i normalment aquestes coses funcionen així, per 

representativitat. Aleshores, ja sap que el Sr. Berzosa és molt més simpàtic que ella i té 

molt sentit de l’humor, però en termes democràtics li semblaria que tindria més sentit 

que hi participés un grup de l’oposició que té més força democràtica en representació que 

la del Sr. Berzosa. Només és això.  

 

El Sr. alcalde manifesta que pel que fa a la representació d’un membre de l’oposició, si la 

regidora Sra. Marzo ho recorda es va parlar en el procés de debat del Compte General i 

com a una proposta que va fer el representant del Partit Popular, les bases del concurs 

establien que és l’alcalde qui farà la proposta de la Mesa, i aquesta Alcaldia va creure 

convenient que pogués ser el mateix representant del Partit Popular el qui en formés 

part.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que els sembla perfecte i, a més, el Sr. Berzosa té molt 

bon criteri i està molt bé. Donat que es va excusar en tres de les ocasions, de les cinc 
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Meses convocades, potser haguessin pogut substituir-lo quan ell no hi podia assistir. El 

Sr. alcalde està absolutament legitimitat per convidar a les Meses a qui consideri, però 

ella per a futures ocasions vol comentar que estan disposats a formar part de les Meses 

quan sigui necessari, i que, si en alguna ocasió, el Sr. Berzosa s’excusa i no hi pot assistir 

el poden substituir algun d’ells. 

 

El regidor Sr. Berzosa manifesta que agraeix l’interès de la portaveu de Gent d’Alella, però 

aquest interès que avui mostra no el va veure justament en el Ple en què justament 

aquest regidor o aquest grup municipal, va proposar justament el que des de l’oposició o 

l’oposició, tingués participació d’ara en endavant en aquestes Meses de Contractació. En 

aquell Ple, el grup de Gent d’Alella no va mostrar cap interès a estar presents en aquelles 

Meses. Li sorprèn, a més, que mostri aquest interès sobrevingut, quan des de fa bastant 

més d’un any, el grup de Gent d’Alella forma part de la Mancomunitat com a representant 

de l’oposició d’aquest Ajuntament, dels grups de l’oposició d’aquest Ajuntament, en la 

Mancomunitat de municipis, quan en el seu moment hi va haver un pacte que els grups 

de l’oposició tindrien una representació que aniria rotant de forma anual. I, a data 

d’avui, aquest grup municipal del Partit Popular, i aquest regidor en concret, desconeix, 

si Gent d’Alella assisteix o no assisteix a les reunions de la Mancomunitat de Municipis, 

en el supòsit de ser convocada, i, en qualsevol cas, manca de qualsevol informació 

respecte d’aquesta representació dels grups de l’oposició que Gent d’Alella manté en 

aquesta Mancomunitat. Dit això, per descomptat, faltaria més, que en el supòsit que 

aquest regidor no pugui assistir-hi, també en el supòsit que segueixi sent designat pel Sr. 

alcalde com a representant dels grups de l’oposició en futures Meses de Contractació, 

faltaria més, a la vista de l’interès que avui, i no abans, mostra Gent d’Alella, aquest 

regidor no tindrà cap inconvenient a cedir la seva representació, la representació dels 

grups de l’oposició, a la regidora de Gent d’Alella. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que ha obert un altre meló, perquè fa més d’un any que 

va rebre comunicació que no li tocava seguir en la Mancomunitat. Per tant, si ell no hi va 

i ella tampoc, ningú va a la Mancomunitat. És clar. Primera notícia. És a dir, des de la 
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Secretaria de la Mancomunitat se li va informar que no li corresponia i ja no està 

convocada des de fa molts mesos. És a dir, que amb la pèrdua d’un partit a l’oposició que 

és Convergència, que ja no és partit de l’oposició, doncs ja no hi ha ningú a la 

Mancomunitat. 

 

El Sr. alcalde manifesta que potser també seria responsabilitat dels grups de l’oposició 

d’estar pendents de si hi ha algun representant o no en la Mancomunitat. Que, si era el 

de Gent d’Alella, no hi està assistint des de fa alguns mesos.  

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que pel que fa a l’altra pregunta sobre la participació, 

ja li va explicar en el Ple de juliol, i sap que és un tema molt suculent i que porta a fer 

posicionaments fàcils, però és una de les qüestions més complicades que es gestiona des 

de Medi Ambient, el tema dels residus, perquè és d’aquells temes que tothom vol tenir-ho 

a prop, però ningú vol tenir-ho davant de casa, i que aixeca més passions quan el tracte. 

Per tant, és un tema que és difícil de tractar. En aquest cas, ve justificada la licitació que 

es treu a través d’informes previs d’un estudi de contenització primer i d’un altre estudi 

fet per la Diputació, a través d’una empresa, LOVIC, que justifica la proposta que fa 

l’Ajuntament, i que, en qualsevol cas, també estaven pendents de les propostes que les 

empreses licitadores presentessin. Són elles qui presenten les propostes, i que a través 

dels propers mesos s’hauran d’anar implementant, i, per tant, s’haurà d’anar veient la 

realitat. De totes maneres, sí que ja va ser voluntat d’aquesta regidoria i d’aquest 

Ajuntament de preveure diferents qüestions que la regidora ha fet menció. Entre altres, 

el tema de campanyes de sensibilització, campanyes d’intercanvi de proposició de bons 

hàbits, i fins i tot de, potser, participació en aquest sentit, a través d’una partida primera 

de 10.000€ el primer any, només pel fet d’implementar aquest nou procés, així com 

recordaran que es va fer en el seu dia amb la implementació de la recollida d’orgànica. I 

també, a part d’aquests 10.000€ inicials, gairebé 12.500€ anuals durant totes les 

anualitats que tingui lloc el contracte, hi haurà aquesta partida a disposició de 

l’Ajuntament per decidir en què es destinen, enfocades a campanyes de sensibilització. 

També hi ha una previsió de 10.000€ pel que fa a tecnologies de la informació, de SIC, 
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de la WEB, etcètera, que també es feia previsió en el mateix contracte. El que deia la 

regidora Sra. Marzo d’estar informats o no a nivell del grup, ell creu que s’ha mantingut 

per part de la seva persona, especialment, informats en tot moment la resta de companys 

electes. Òbviament, el govern pel fet de ser govern, i en aquest cas reforçat en el sentit 

que hi ha 10 dels 13 regidors que composen el Ple. Però també és veritat, i sempre li 

recorda, que tampoc la regidora Sra. Marzo l’ha anat a buscar per demanar-li cap 

informació o fer-li cap aportació, o cap proposta per aquest concurs. Sempre li diu que 

potser hauria de fer més esforços dirigits als grups de l’oposició, potser sí, però, en 

qualsevol cas, ells no n’han fet cap, i, per tant, no és just. Això només ho diu, i que no 

s’ho prengui com un atac, però només li vol fer referència que no és just traslladar l’única 

responsabilitat al govern en aquest cas. El tema que indicava de sobrecost, és un tema, 

que, òbviament, s’haurà de veure com evoluciona. En tot cas, no es poden quedar només 

en el cost del concurs que es treu a licitació, perquè hi ha també els costos associats. 

Fins ara era la recollida de part dels residus que es gestionaven des de l’Ajuntament, però 

hi havia un cost afegit d’una altra partida del que era la recollida de les selectives, que 

es feia des del Consell Comarcal. Hi havia també afegits els costos del tractament i 

l’eliminació de la resta i de l’orgànica. I també hi ha afegit, com indicava, l’altra cara de 

la moneda que són els ingressos que es produeixen de tot plegat. Si fessin una anàlisi, 

que ell personalment l’ha feta, de comparativa dels costos de contracte a l’any 2013, és a 

dir del concurs anterior, comparatiu amb el que pot arribar a suposar el 2015 aquests 

costos, sense variar gaire el nivell d’ingressos, sense fer extrapolacions estranyes, 

mantenint molt el que es produiria, queda que, certament, es pot entendre que hi ha un 

sobrecost en aquest concurs. La diferència queda que hi ha més cost. De totes maneres, 

aquí, com li deia abans, s’ha de tenir en compte que hi havia una sèrie de despeses que 

no venien incloses en aquest concurs i que sí que ara s’hi inclouen. El sobrecost és de 

50.000€ de més, però perquè s’agrupa tot a una única partida. S’agrupen 14.000€ que 

cada any assumien des de l’Ajuntament per fer el repartiment de les bosses orgàniques. 

És a dir, per comprar les bosses de compostable i després fer-ne el repartiment. S’hi 

incorpora també l’adquisició d’un segon vehicle que té un cost de 120.000€. S’hi 

incorpora l’adquisició de tots els contenidors nous que són gairebé 500. S’hi incorpora 
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també un increment de freqüències, el manteniment dels contenidors, l’adequació de la 

via pública, és a dir, reparacions de voreres afectades pels contenidors, que tot això té 

un cost de 50.000€. I s’hi incorporen tota una sèrie de coses, que si només es queden 

que hi ha un més cost de 50.000€, ell li diria que no, que el que fan és arribar a reduir la 

despesa en aquest sentit. Si ajunten tot això arriben a estar a menys 16.000€. Però, 

òbviament, és un nou concurs, són uns nous conceptes que no són directament 

equiparables, perquè s’integren molts més conceptes que fins ara estaven separats a dins 

de diferents partides de l’Ajuntament, entre altres. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que no té al cap com quedava el cost. Aquests 50.000€ 

no li acaben de quadrar amb el que en el seu moment van estudiar i van mirar. De tota 

manera, es poden agafar al pressupost complert, mirar totes aquestes partides, agregar-

les, i veure, i comparar-ho i serà molt fàcil de trobar. Sobre el tema de les propostes que 

ella li pugui fer com a Gent d’Alella, no vol ser antipàtica o poc elegant i preguntar-li 

quines preguntes ha rebut d’altres grups polítics d’aquesta casa, estiguin al govern o a 

l’oposició. Però sí que en va fer una en sessió plenària, que és on correspon a l’oposició 

fer el control, que és on els correspon fer la seva feina, el mes de juliol, i tenia a veure 

amb la proposta d’incorporar un  procés participatiu. El regidor Sr. Almendro s’ha allargat 

moltíssim en la seva explicació, s’ha allargat moltíssim en la seva resposta, però no ha 

dit ni una sola frase sobre per què no es poden ajuntar amb els veïns d’aquest poble, per 

nuclis i barris, i abans que s’instal·lin aquests nous contenidors, doncs opinar, o escoltar 

com ho veuen. Ja li ha contestat. 

 

El regidor Sr. Almendro manifesta que ell no rep propostes del grups del govern, però 

perquè no és una proposta del Marc Almendro, és una proposta del govern. I, de fet, des 

del moment en què s’aprova per Ple també ho és de la resta del Consistori. Per tant, la 

resta de grups que integren el govern, la proposta que es treu a licitació és una proposta 

de govern, no del Marc Almendro sinó de govern. Per tant, no fa falta rebre propostes 

que es reben en la deliberació de què es treu a concurs, comptant que hi ha hagut debats 

interns de com apostar, d’on anar, de veure diferents vies. Tot això, els ho ha explicat, i 
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aquesta decisió última es pren de tots els regidors que formen part del govern. Si la 

regidora Sra. Marzo no ha sabut entendre la resposta de participació és cosa seva.  

 

 

A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

 

10.- PROPOSTA DE LA REGIDORIA DE SERVEIS MUNICIPALS SOBRE APROVACIÓ DE 

L’EXPEDIENT PER A LA CONTRACTACIÓ DEL SERVEI DE NETEJA VIÀRIA.- La regidora Sra. 

Fernández ret compte de la proposta de la regidoria de Serveis Municipals, la qual 

literalment diu: 

 

“Incoat expedient per a la contractació del servei públic de neteja viària d’Alella,  

exp. 54/14, proposo a la Junta de Govern Local l’adopció dels següents acords: 

 

PRIMER.-  Aprovar l’expedient de contractació del servei públic de neteja viària 

d’Alella a través d’un procediment obert, tramitació ordinària, i subjecte a 

regulació harmonitzada, així com l’obertura del procediment d’adjudicació. 

 

SEGON.- Aprovar els plecs de clàusules administratives i tècniques particulars que 

regiran la contractació esmentada. 

 

TERCER.- Autoritzar una despesa biennal màxima per import de 654.545,46€ (sis-

cents cinquanta-quatre mil cinc-cents quaranta-cinc euros amb quaranta-sis 

cèntims)  més 65.454,54€ (seixanta-cinc mil quatre-cents cinquanta-quatre euros 

amb cinquanta-quatre cèntims) en concepte del 10 % d’IVA,  del pressupost de 

licitació del contracte de referència, amb càrrec a l’aplicació  03.163.22700 del 

pressupost corresponent.  
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QUART.-  Publicar la convocatòria de licitació al DOUE, BOE, BOPB i DOGC i al 

perfil del contractant de l’Ajuntament d’Alella www.alella.cat,  segons estableix 

l’article 142 del TRLCSP.” 

 

La Presidència obre la deliberació i la regidora Sra. Fernández manifesta que aquesta 

exposició serà més breu perquè, de fet, es tracta només de la proposta per iniciar 

l’expedient per a la contractació del servei de neteja viària d’Alella, per un import bianual 

de 654.545,46€, més l’IVA corresponent de 65.454,54€. La durada del contracte es 

proposa de dos anys més dues pròrrogues d’un any i un any. En aquest concurs, el 

funcionament fins ara és prou correcte i el tenen prou afinat. Sí que s’hi incorpora 

l’adquisició d’un nou camió de neteja viària i també s’hi incorpora un vehicle elèctric, de 

manera que també siguin fidels a allò que ells volen promocionar. Aquest serà un vehicle 

petit, auxiliar del servei. Queden incloses també en aquesta proposta tots aquells serveis 

extraordinaris que al llarg dels anys han anat incorporant necessitats per festes noves 

que han organitzat i que després necessiten un servei de neteja viària. Quan no es té 

contemplat d’inici i això s’hi va afegint, genera una sèrie de factures. Ara ja han fet un 

resum de tots aquests serveis extraordinaris que fan i els hi han inclòs. En principi, és  la 

proposta de l’inici de l’expedient. També s’hi ha inclòs tot el tema del parcs lúdics per a 

gossos. En aquest cas, en tenen un, i tot el procés de desinfecció i neteja diària també hi 

queda inclòs.  

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que dóna les gràcies a la regidora Sra. Fernández per les 

seves explicacions. En el pressupost de 2014, a la partida corresponent a neteja, tenen 

un import en aquests moments del pressupost previst de 436.000€.  

 

La regidora Sra. Fernández manifesta que liciten per un import de 360.000€. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que la qual cosa vol dir que és una disminució bastant 

important del cost del servei. Volia que hi fes alguna referència per saber com s’obté 

aquesta despesa, aquesta millora o aquest estalvi. En el plec, surt una mica la freqüència 
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de neteja prevista segons les àrees, segons el tipus de neteja, si estan parlant de neteja 

mecanitzada, si no ho està. Amb el que són neteja d’urbanitzacions no ha sabut trobar la 

informació de la freqüència. El que és la neteja fora de l’àmbit del casc urbà. I voldria 

saber si li podria aclarir, perquè li agrairia molt. I després també vol aprofitar, i potser no 

pertoca en aquest punt de l’ordre del dia, però volia aprofitar que tot i que es preveu 

unes millores de les neteges en alguns dels punts més soferts, per dir-ho d’alguna forma, 

doncs contemplar sobretot el que és la part de La Porxada del mercat, que pensen que 

hauria de millorar substancialment pel que fa a l’estat del terra. Faria el prec que amb 

independència de la contracta d’aquest expedient, l’actual servei de neteja pugui fer-hi 

una incidència superior a la que es fa. Posats ja, com que hi ha aquestes flors tan maques 

que la regidora Sra. Fernández ha fet posar, amb aquesta farola davant de Can Lleonart, 

potser alegrar una mica La Porxada per als comerços que estan allà. Podria anar bé 

aprofitant els pilars del sostre. És una proposta d’aquestes que no fa mai, però que, 

potser, la regidora podria tenir en compte. Per tant, pel que fa al punt, aclarir el tema 

del molt menor import del que estan pagant ara, i el tema de la freqüència a 

urbanitzacions. 

 

La regidora Sra. Fernández manifesta que quant al preu de sortida de la partida, confessa 

que la regidora Sra. Marzo ara li parla de 460.000€ quan estan en un pressupost d’uns 

358.000€. Una altra cosa són aquestes factures que ha comentat de serveis que s’han 

anat produint i que estan fora de concurs i que generen factures. De tores maneres, això 

si li permet, ho comprovarà. Una cosa és l’estat d’execució i l’altra és l’assignació de la 

partida. 

 

La regidora Sra. Marzo manifesta que sí, que hi ha una partida inicial i després hi ha uns 

increments de crèdit de cop que van sumant. 

 

La regidora Sra. Fernández manifesta que una cosa és el que li ha comentat que ells ara 

tenen una licitació amb un preu i han anat generant facturacions per necessitats. 

Necessitats que poden ser la desinfecció i neteja després dels Tres Tombs, com pot ser 
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una nova activitat que tindran aquest diumenge i que també requererirà una neteja 

immediata un cop s’hagi produït. Evidentment, tot això són factures que s’acumulen i van 

a parar a la partida de neteja viària. I és per això que li pot dir que porten acumulat 

aquest saldo. És evident, que quan facin la licitació, les empreses que es presentin sabran 

totes les tasques que hauran de fer i hauran de sortir. Quant al tema de rotacions, ells ja 

en l’última licitació, la voluntat va ser que per les urbanitzacions es passés un cop per 

setmana i procurar que sempre fos el mateix dia. Al llarg de tot l’any és possible que hi 

hagi alguna setmana que no es compleixi, o bé perquè el camió pot estar avariat o amb 

alguna reparació, tot i que posen un vehicle de substitució, o per algun altre 

inconvenient. Normalment està establert que un cop per setmana pugin a les 

urbanitzacions. També hi ha la voluntat amb aquesta licitació que ells puguin, fins i tot,  

publicitar la pàgina web perquè els ciutadans puguin tenir coneixement de quin dia 

passen per la seva urbanització. Que es puguin fixar i que, a més a més, ho puguin 

demostrar. A ella, quan alguna vegada li diuen que fa tres mesos que no puja el camió, li 

ben assegura que, i no perquè és on ella viu, però passa exactament per Alella Parc que 

per Can Comulada. Els camions pugen. Precisament la voluntat d’aquesta licitació va ser 

la de tenir un camió prou potent i amb un sistema de funcionament, que és el 

d’arrossegament, que permeti pujar tots els pendents, amb les pedres, amb els 

branquillons. Vol dir, que li garanteix que els camions pugen. Una altra cosa és la 

percepció del ciutadà que li sembla que a casa seva no pugen i diu que fa tres mesos que 

no puja el camió, i això no és cert. Quant a La Porxada del mercat, comparteix amb la 

regidora Sra. Marzo que al terra caldria fer un tractament especial de neteja. I quant al 

tema de les millores de les jardineres amb flors li ha de dir que ja estan encarregades. 

 

El Sr. alcalde manifesta que per acabar d’aclarir els dubtes de la regidora Sra. Marzo, que 

la partida són aquests 352.000 o 360.000€, que és el que es treu a licitació. I una altra 

són aquestes incorporacions que són romanents que van viatjar, segurament de factures 

de novembre i desembre de l’any passat, i que es van acabar pagant amb aquestes 

incorporacions de romanent. Però la partida està a l’entorn de 350.000 o 360.000 euros, 

que és el que surt a la licitació. 
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A continuació, la Presidència sotmet a votació la proposta, la qual s’aprova per 

unanimitat. 

 

PRECS I PREGUNTES 

 

A) El Sr. alcalde manifesta que aprofitaria per poder informar a la regidora Sra. Marzo 

que la setmana passada va entrar un grup d’instàncies sol·licitant tot un seguit 

d’informació, per dir-li que demà per registre de sortida sortirà la resposta i se li 

facilitarà una part important de la informació que demanava. 

 

B) La regidora Sra. Marzo manifesta que té una proposta d’aquestes que no fa mai, que 

té a veure amb el següent. Atès que estan en una situació amb totes les millores que 

es produiran amb el nou enllumenat i el contracte d’inversió i manteniment, doncs 

volia posar sobre la taula veure si podrien entomar els estudis necessaris, que no són 

gaires, per veure si podrien valorar la possibilitat d’anar al mercat lliure de 

distribuïdores i comercialitzadores d’energia elèctrica per tal que busquessin opcions 

molt més econòmiques de compra d’electricitat. No sap com està aquest tema, i si 

això és factible o no és factible. Li consta que hi ha ajuntaments que estan posant 

en marxa mecanismes per licitar el que és la seva factura de la llum, de consum 

elèctric i volia posar-ho sobre la taula i veure com es pot explorar. I com tampoc sap 

massa bé que això formi part d’alguna regidoria en concret, doncs parlar-ho amb 

l’alcalde o amb la persona que ell consideri. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que, pel que fa a això, aquest Ajuntament està acollit a una 

proposta, bé es va fer una compra agregada per part del Consell Comarcal del 

Maresme pel que feia a l’enllumenat públic o el que era la factura elèctrica, que va 

tenir uns resultats. I, si no li falla la memòria, després a través de l’ACM també estan 

acollits a aquests preus millors que s’han aconseguit de la proposta de volum. 
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Desconeix si en l’actualitat hi ha cap ajuntament que estigui licitant pel seu compte 

aquesta qüestió, la qual cosa ho poden valorar. Però aquest Ajuntament, en el seu 

moment, ja es va acollir a aquesta compra agregada per tal d’obtenir aquests millors 

preus sobre una part important dels comptadors de què disposa l’Ajuntament. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que si l’Associació compra l’energia de tots els 

ajuntaments de l’ACM. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que el Consell Comarcal va treure una compra agregada on, si 

no li falla la memòria, van ser tots els ajuntaments que es van agrupar i això va tenir 

una subhasta on hi va haver alguns paquets que van quedar adjudicats. Bàsicament 

creu que va ser Fecsa Endesa. I que ja tenen uns preus, i, per tant, van fer aquesta 

compra a millor preu del que seria el preu de mercat. I estan aquí. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta si estan obligats a mantenir-ho, si hi ha un 

compromís. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que hi ha el compromís mentre el contracte de compra 

agregada duri, però, en qualsevol cas, poden arribar a valorar quins ajuntaments ho 

estan traient a banda, i veure si acaben generant estalvis més importants que els que 

tenen ells a través d’aquesta compra agregada. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que els estalvis que es poden generar es poden 

saber amb independència d’engegar cap tipus de procés, perquè totes les 

comercialitzadores estan fent aquests estudis, només analitzant les factures. Això és 

factible, és fàcil de fer i no té cost. Qualsevol empresa pot anar al mercat i demanar 

un estudi d’aquest aquest tipus per tenir una orientació de cap a on va l’estalvi.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que no. El fet de participar en aquestes compres conjuntes 

són paquets econòmicament molt més interessants que no pas el d’un únic 
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ajuntament. En aquestes propostes, les operadores ja s’esforcen més per intentar 

aconseguir aquests paquets. Que individualment poden intentar treure un millor preu 

que fruit d’aquestes compres de compra agregada? És una possibilitat que no 

descarten i que valoraran en el futur immediat.  

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta si ho pot parlar amb algun membre de govern. 

 

 El Sr. alcalde manifesta que sí, que ja li dirà amb qui. 

 

C) La regidora Sra. Marzo manifesta que volia demanar a la tinent d’alcalde Sra. Xatart 

si pot fer un balanç de la regidoria de Promoció d’Alella, que els recordava fa poc que 

ja té una mica més d’un any. Veure una mica quins objectius es va fixar en el seu 

moment i quin és el seu nivell d’assoliment en aquests moments o bé a curt termini. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Xatart manifesta que, si li sembla, i tal i com li va demanar, 

ella la va emplaçar per correu que quedessin la setmana vinent o l’altre, no només 

per fer el balanç de tot el 2014 sinó també el balanç que faran el 2015. Per tant, si li 

sembla, en la seva reunió en poden parlar i, evidentment, si necessita algun 

aclariment ho porten al proper Ple. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que no li sembla, perquè està encantada de trobar-

se amb ella en privat i aquesta reunió està més enfocada de cara al pressupost de 

2015, però ella ara li estava demanant que li fes una mica d’explicació dels avanços 

de la seva regidoria en aquest temps. És una regidoria que està gestionant més de 

130.000€. I, per tant, pensa que a aquestes alçades alguna cosa els pot dir del que 

estan fent. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Xatart manifesta que, el que li pregunta la regidora Sra. 

Marzo, li torna a contestar i li va dir per correu, que estan a dos mesos de 

l’acabament del 2014, i que, per tant, li deixi aquest mes per acabar-lo de tancar, i 
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que, el pressupost de 2015 encara no estava tancat i que està encantada de poder-li 

explicar en el moment en què el tanqui. Les explicacions, a part de donar-les a la 

regidora Sra. Marzo, les portaran al Ple, que no pateixi. 

 

 La regidora Sra. Marzo manifesta que és curiós perquè quan la tinent d’alcalde Sra. 

Xatart estava a l’oposició sí que exigia que hi haguessin explicacions en el Ple, però 

ara que està al govern li diu que la vagi a veure. Doncs molt bé. 

 

 La tinent d’alcalde Sra. Xatart manifesta que quan ella estava a l’oposició, primera no 

exigia res, i segona sí que anava a les regidories a preguntar. 

 

D) La regidora Sra. Marzo manifesta que volia preguntar sobre els Escolapis. Fa cosa 

d’un mes, aproximadament, el Sr. alcalde li va comentar que l’Ajuntament feia un 

requeriment a la propietat per solucionar aquell trau a la torre. Volia comentar com 

està i si hi ha moviments a la propietat o no hi són. I després sobre el tema del 

senyal de televisió, també una reflexió de quina és la situació de la xarxa de 

telecomunicacions a Avertis al municipi pel que fa al senyal i quines mesures estan 

prenent en aquests moments.  

 

 El Sr. alcalde manifesta que, respecte de la primera qüestió, sí que es va fer el 

requeriment a l’actual empresa propietària i, fins on ells poden saber, saben que 

existeixen aquestes negociacions o aquest interès per part d’uns inversors per tal de 

poder-se entendre amb les dues propietats. Saben que hi estan treballant, però, 

segurament, i sembla ser, fruit que requereix autoritzacions per part del FROP, el fet 

d’acceptació d’ofertes o no, segueix a uns ritmes més lents del que, evidentment, els 

agradaria a ells i a la gent que pugui estar interessada a comprar-les. Fins aquí li pot 

dir. Pel que fa als senyals de televisió, en el darrer escrit que encapçala o que 

s’inclou en El Full, ja posava damunt la taula la problemàtica del servei de 

telecomunicacions, del repetidor de les imatges de televisió, on el que era el servei 

de qualitat s’ha reduït fruit de les restriccions pressupostàries que pateix la 
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Generalitat de Catalunya, que fins ara venia donant uns serveis o pagant en el 

proveïdor per uns serveis de resposta que en aquests moments no es pot permetre. 

En qualsevol cas, ja han fet un contacte previ i durant aquesta darrera setmana, des 

de divendres que hi va haver el primer incident més important, que va caure el 

senyal al vespre i no es va recuperar fins al matí, i, gairebé, pràcticament 

diàriament, aquesta Alcaldia està en contacte amb responsables d’Avertis per tal de 

notificar les incidències i intentar que hi posessin la més ràpida solució. Es troben 

en una situació tal que el servei que tindria de suport a aquest repetidor, o al nostre 

repetidor d’aquí d’Alella, comporta un suport de 9 a 17 hores, de dilluns a divendres, 

quan fins fa un parell d’anys era de 24 hores, set dies a la setmana. Per tant, fins i 

tot van tenir, i la paraula no és la sort, però havent caigut el repetidor el divendres a 

quarts de deu o a les deu de la nit, Avertis no tenia obligació de venir fins dilluns al 

matí a reparar-lo. Es van fer els contactes perquè actuessin el més ràpidament 

possible i van donar aquesta resposta. Per tant, estan en contacte amb Avertis 

pràcticament a diari. Estan acabant de fer un recull, un informe, de totes les causes 

que hi ha hagut per fallades d’equips tècnics que s’han hagut de substituir per 

fallada de l’escomesa elèctrica, que també hi estan treballant. I estan emplaçats a 

trobar-se perquè els puguin fer un raport per saber exactament on estan i veure que 

s’hi pot fer. També, per part d’aquesta Alcaldia, s’ha parlat amb la Generalitat de 

Catalunya per traslladar-los quina és la situació i demanar-los suport a l’hora d’actuar 

al respecte. I també s’ha comunicat a les dues parts, tot i que no és competència 

seva i aquí estan molt limitats perquè Avertis cobra, o els seus clients són els grups 

de televisió que paguen perquè el senyal arribi fins aquí, i que contracten uns serveis 

de cobertura i de resposta. Evidentment, entén que les privades són les mínimes, i 

les públiques són les que s’estenien una mica més en aquest suport d’incidències. 

Doncs han manifestat que si aquest ajuntament per recuperar nivells de serveis 

previs que havien gaudit, ha d’aportar alguna cosa, doncs que estan disposats a 

parlar de tot, per tal que aquest servei no quedi interromput o no pateixi les fallades 

que ha tingut en aquesta darrera setmana. Hi estan al damunt. Entenen que és una 

qüestió que preocupa a molta gent i, dintre de les eines que tenen, estan intentant 
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fer-les servir per corregir aquesta situació. Hi ha hagut moltes casualitats aquesta 

setmana i, com deien, deixades de funcionament d’equips de la torre, problemes amb 

l’escomesa, però això pot tornar a passar. I el que voldrien aconseguir és la capacitat 

que tenien abans, que ell o la Policia Local, en un moment donat, un dissabte o un 

diumenge, a les 10 de la nit o quan fos, quan fallava el senyal, ho comunicaven i 

responien i actuaven en l’acte. I més quan aquesta companyia té uns serveis de 

recursos humans de guàrdia a la Torre de Collserola, perquè, evidentment, la Torre de 

Collserola no la deixaran caure. I altres torres amb serveis d’emergències, que tampoc 

les deixaran caure fàcilment, però que si ja tenen els recursos humans, la diferència 

que puguin atendre el seu repetidor o no hauria de tenir un cost molt relatiu. Que 

entenen que hauria d’assumir la Generalitat, però que si la Generalitat, en aquests 

moments, no ho pot assumir, potser com altres vegades han fet, transitòriament, 

poden fer per recuperar, com en el seu moment aquest Ajuntament va avançar 

l’arribada dels senyals dels canals de la televisió digital, com a mínim un any si no 

una mica abans. Aquesta és la situació en què estan en aquests moments. 

 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, la Presidència alça la sessió, essent les 20 hores 

40 minuts, de la qual s’estén aquesta acta que, com a secretari, CERTIFICO. 

 


